
Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

Rady Powiatu Zgierskiego 

w kadencji 2010 - 2014 

 

 

PROTOKÓŁ NR 17/12 

z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 24 października 2012 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

 

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu. 

Lista obecności członków Komisji i lista gości stanowią załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia 

2. Działalność Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. 

3. Przygotowania do akcji zima. 

4. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na XXX sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia 

 

Ad. 1 

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Cichecki otworzył 17 posiedzenie Komisji.  
 

Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Informacja dotycząca działania Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w Zgierzu 

w roku 2012 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Zastępca Szefa Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego Wojciech Tyszko 

przedstawił informację.  

 

Radny Piotr Giziński poprosił o przybliżenie wytycznych zaleceń odnośnie zapewnienia 

całodobowego przepływu informacji z urzędami miast i gmin. 

 

Zastępca Szefa przekazał, iż są miasta i gminy jak np. Miasto-Gmina Aleksandrów, Miasto 

Łódź, gdzie funkcjonuje całodobowy dyżur. W pozostałych gminach nie ma komórek 

powołanych do spraw czy zarządzania kryzysowego, czy ochrony ludności są tylko 

wyznaczeni pracownicy, którzy mają w obowiązkach też sprawy zarządzania kryzysowego. 

Osoby te nie mają obowiązku dyżurowania.  

 

Zdaniem radnego Piotra Gizińskiego zapewnienie całodobowego przepływu informacji na 

poziomie gmin będzie trudne do zrealizowania. 

 

 

 

 

 



Zastępca Szefa powiedział, że na spotkaniach, szkoleniach zachęcają, proponują do 

wprowadzenia systemu funkcjonującego w Starostwie Powiatowym w Zgierzu. Należy   

wyposażyć pracowników zajmujących się zarządzaniem kryzysowym i ochroną ludności  

w telefon oraz mobilny Internet. Jest to system sprawdzony, niedrogi. Jest to rozwiązanie, 

które można bez jakichkolwiek wielkich zmian wprowadzić, które na pewno usprawniłoby 

pracę. 

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch poinformował, że w wielu gminach 

szczególnie w Polsce południowo-zachodniej mieszkańcy są informowani przez prezydentów, 

wójtów, burmistrzów SMSami. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji był zainteresowany, czy udało się coś wdrożyć,  zrealizować  

z zaleceń pokontrolnych NIK.  

 

Zastępca Szefa oznajmił, że te zalecenia, które dotyczą starostwa, urzędów miast i gmin 

próbują na siłę wdrażać. Starają się zmienić przekonanie w kwestii przeznaczenia rezerwy 

celowej. Rezerwa ta nie powinna być wykorzystywana na usuwanie skutków zagrożeń tylko 

na ich zapobieganie, na przeciwdziałanie. Za bardzo trafne uznaje zdanie, że najlepiej 

zorganizowana pomoc najlepiej zorganizowana akcja usuwania skutków w sytuacji 

zagrożenia, kiedy można było temu zapobiec, to jest porażką a nie sukcesem danego 

samorządu. Jeżeli można było zapobiec to po co wydawać środki na usuwanie, kiedy te same 

pieniądze wydane byłyby na zapobieganie. Oczywiście nie wszystkiemu da się zapobiec,  

ale są zagrożenia takie, gdzie można przeciwdziałać.  

 

Ad. 3 

Informacja na temat przygotowania do akcji zima stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Spraw Gospodarczych Monika Stodulska 

przedstawiła informację. 

 

Radny Włodzimierz Pietruszewski zwrócił uwagę, że w drodze przetargu wyłonieni zostali ci 

sami wykonawcy zimowego utrzymania dróg powiatowych, czy nie było więcej ofert.  

 

Zastępca Naczelnika wyjaśniła, że nie mają wpływu na ilość ofert, jak i na to kto jaką stawkę  

na danym terenie zaproponuje w ofercie. Jest tak, że nawet jeden wykonawca na kilku 

terenach ma różne stawki. Wygrywa najkorzystniejsza, czyli najtańsza oferta. Wykonawca na 

każdą umowę musi wykazać się odpowiednią ilością sprzętu.  

 

Radny Piotr Giziński rozumie, że warunkiem jest posiadanie odpowiedniej ilości sprzętu,               

a czy odnośnie ilości zatrudnionych ludzi do obsługi też są też jakieś wymagania.  

 

Zastępca Naczelnika podkreśliła, iż warunki co do ilości sprzętu i ludzi są określane                     

w Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia (SIWZ). Do ofert dołączane są 

oświadczenia, że takie moce przerobowe wykonawca posiada i zapewnia.  

 

Radny Włodzimierz Pietruszewski był zainteresowany, co w przypadku, kiedy wykonawca 

nie wywiąże się z realizacji zadania wskazanego w pkt 2 i 3, czyli dopuszczalnych odstępstw 

(określonych czasowo) od ustalonego IV standardu ZUD od stwierdzenia zjawiska 

atmosferycznego bądź po jego ustaniu. 

 



Zastępca Naczelnika odpowiedziała, że za opóźnienia, za niewłaściwe wykonanie,  

za niewyjechanie do pracy w ogóle są przewidziane kary umowne. Taki przypadek był  

w ubiegłorocznej akcji zima. Został spisany protokół i na określoną ilość godzin wykonawca 

miał naliczoną karę. Starają się naprawdę w miarę możliwości sprawdzać wykonawców.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji poprosił o informację, jakie środki zostały zabezpieczone na 

akcję zima proporcjonalnie kwotowo  w porównaniu do ubiegłorocznej akcji zima.  

 

Zastępca naczelnika podała, że na akcję zima została zabezpieczona taka sama kwota, środki 

rozdysponowane są w ten sam sposób i rozdzielone proporcjonalnie na ilość kilometrów  

w stosunku do długości dróg na terenie danej gminy. W tym roku również zostało 

uwzględnione umieszczenie siatek przeciwśnieżnych na długości dróg 9km.  

 

Radny Włodzimierz Pietruszewski zadał pytanie, w jakich częściach powiatu będą 

rozmieszczone siatki przeciwśnieżne.  

 

Zastępca Naczelnika przekazała, że praktycznie w każdej gminie, głównie na drogach 

szczególnie zawiewanych. Koszt ustawienia 9 km siatek przeciwśnieżnych wynosi 

153.651,60 zł. Zaznaczyła, że w pierwszym przetargu przygotowane było zamówienie na  

12 km z kwotą zabezpieczoną na poziomie ubiegłorocznym. Okazało się, że wszystkie oferty 

przekroczyły kwotę zabezpieczoną, więc przetarg został unieważniony i był robiony drugi 

przetarg na 9 km.  

 

Zdaniem radnego Włodzimierza Pietruszewskiego cena ustawienia siatek jest ogromna.   

 

Ad. 4 

Komisja nie opiniowała materiałów zgłoszonych na XXX sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 5 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 16/12. 

 

Ad. 6 

Wiceprzewodniczący Komisji poprosił o przygotowanie na następne posiedzenie propozycji do 

planu pracy Komisji na rok 2013. 

 

Ad. 7 

Wiceprzewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 17 posiedzenia Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.     

Protokołowała                         Wiceprzewodniczący Komisji 

                  Arkadiusz Cichecki 

 


